
Стр. 1 

СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 
 

ПРОТОКОЛ 
 
 
Дата: 04.06.03г. 
Времетраене: 14:15 – 16:45 
 
Участници: 
 

1. г-н Николай Василев – заместник министър-председател и министър на 
икономиката 

2. г-жа Лидия Шулева – заместник министър-председател и министър на 
труда и социалната политика 

3. г-н Милен Велчев – министър на финансите 
4. г-жа София Касидова – заместник-министър на икономиката 
5. г-н Савин Ковачев – заместник-министър на регионалното развитие и 

благоустройството 
6. г-н Тенчо Попов – главен секретар на Министерство на финансите 
7. г-н Пламен Видев – главен експерт, дирекция “Правна”, Министерство на 

енергетиката и енергийните ресурси 
8. г-н Камен Колев – главен директор “Индустриално развитие”, Българска 

стопанска камара 
9. г-н Божидар Божинов – председател на Българска търговско-промишлена 

палата 
10. г-жа Валентина Зартова – юридически съветник, Българска търговско-

промишлена палата 
11. г-н Васил Василев – председател на Съюз на работодателите в България 
12. г-н Кирко Кирков – председател на Българска международна бизнес 

асоциация 
13. г-жа Андрияна Тошева – изпълнителен директор на Българска 

международна бизнес асоциация 
14. г-н Васил Божков – председател на Български бизнес клуб “Възраждане” 

 
Изготвен от: Димитър Цветанов 
 
Дневен ред: 
 

1. Проект на Закон за обществените поръчки (Министерство на 
икономиката) 

2. Пакет от мерки на Министерство на финансите за борба със сивата 
икономика (Министерство на финансите) 

3. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 
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1. Проект на Закон за обществените поръчки: 
 
1.1 Бележки: 
 
Въведение: Темата се предлага за разглеждане по инициатива на СРБ, макар 

и да бе залегнала в предварителния график на СИР за 02.07.04г. 
Работната група трябва да има завършен вариант на ЗОП до 
09.06.03г. с идеята бъде представен на Министерски съвет на 
12.06.03г. или 19.06.03г. 

г-н Васил 
Василев, 
СРБ: 

Каква е Вашата позиция по проектозакона? Кои са основните 
принципи на ЗОП? Как да се избегне корупцията при 
обществените поръчки? 

г-н Камен 
Колев, 
БСК: 

Държавата като че ли няма информация за обществените поръчки. 
Изпратихме запитване до министър Калчев каква е сумата на 
обществените поръчки за 2002 година. По приблизителни 
изчисления се харчат около 1.5 милиарда лева на година за 
обществени поръчки. Вторият важен въпрос е: каква част е отишла 
за чуждестранни стоки и услуги?. Основен момент е как да 
поставим в равностойно положение българския участник. Трябва 
да се знае една такава статистика, за да се даде адекватно 
предложение! 

г-н Тенчо 
Попов, 
МФ: 

Новите неща в закона са, че се създава орган за контрол и 
арбитраж на обществените поръчки, но съдебното обжалване 
остава. Органът ще бъде към Министерски съвет. 

г-н Васил 
Василев, 
СРБ: 

Ще имат ли българските производители преимущества? Каква е 
Вашата политика? 

г-н 
Николай 
Василев, 
МИ: 

Вярно е че има десетки ведомства, като няма информация извън 
съответното министерство или община за обществените поръчки. 
Що се отнася до преференциите за българските производители: 
към момента има преференции за инвалиди; има варианти и за 
малки и средни предприятия, дали да гледаме регистъра на МСП; 
да има график за ценови преференции. Тези предложения ще се 
разгледат утре на заседание на работната група. Съществува 
възможност за вдигане на праговете – предлагаме да ги 
приближим към тези на Европейския съюз, дори имаме конкретни 
предложения за прагове. Предвижда се таксата за обжалване да се 
повиши, като процент от търговете, за да се спре порочната 
практика всеки да обжалва поради ниската такса към момента. 
Сега като има жалба автоматично спира процедурата. Кои сфери 
да подлежат на обществените поръчки – дали трябва мобилните 
оператори да влезнат? 
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г-жа, 
Лидия 
Шулева, 
МТСП: 

Възникват и други основни въпроси при този закон: Какъв е 
предмета на обществени поръчки? Какъв е принципа на Закона за 
обществените поръчки? 

г-жа 
София 
Касидова, 
МИ: 

Дейността предполага възлагането, а не по силата на сумата на 
сделката се възлага обществена поръчка. 

г-н Камен 
Колев, 
БСК: 

Представлява обществен интерес да се следи държавна частна 
собственост. Още на ниво задание обществените поръчки се пишат 
непрофесионално. Предложихме нашите структури да участват в 
оформянето на тези задания. 

г-жа 
София 
Касидова, 
МИ: 

Проекта на закон трябва да бъде готов до 09.06.03г. Взехме 
предвид предложенията на бизнеса доколкото те не противоречат 
на изискванията на Европейския съюз и на Световната търговска 
организация. Несъобразяването с тези изисквания би могло да 
доведе до повторно отваряне на главата за свободно движение на 
стоки, което би било прецедент в практиката на европейските 
преговори. 

г-н Васил 
Василев, 
СРБ: 

Ние дадохме предложения си за това как процеса на обществените 
поръчки да се развие. Взети ли са предвид становищата на 
бизнеса? Разполагаме с достатъчно добри експерти и силно се 
съмнявам се, че становищата ни противоречат на ЕС и СТО. Ние 
започнахме един разговор, цитирахме Ви Полша и Малта, но не 
достигнахме до конкретни решения. 

г-н 
Божидар 
Божинов, 
БТПП: 

Ние българите, трябва да видим какъв механизъм да се въведе. Не 
се свежда само въпроса за преференции. Какво ще попада под 
режима на обществени поръчки, другото са технологични 
проблеми. Важно е и въвеждането на стандарти за участници за 
участие, като заместваща ограничителна мярка. Например, 
Швейцария има изисквания за внос на коли. Съществуват варианти 
за приемането за подпомагане на българските производители. 

г-жа 
София 
Касидова, 
МИ: 

Следва да се има предвид че имаше големи промени от страна на 
Европа през февруари месец. 

г-н Васил 
Василев, 
СРБ: 

Тук говорим за това каква е генералната политика на 
правителството за обществените поръчки! 

г-жа 
Лидия 
Шулева, 
МТСП: 

Как бихте погледнали на идеята за изискване за плащане на данъци 
според отрасловата нормала. Става въпрос за българските 
национални интереси. Ако фирмите са регистрирани и плащат 
данъци в България, автоматично да имат преференции.  
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г-н 
Божидар 
Божинов, 
БТПП: 

Аз бих включил сертификация от браншовата организация, която 
представлява едно по-меко решение. Освен това браншовите 
организации познават най-добре обстановката в съответния сектор.

г-н 
Николай 
Василев, 
МИ: 

Ще разгледаме становищата Ви, в рамките на месец ще се 
финализира въпроса. 

 
1.2 Предложения: 
 
  
 
1.3 Решения: 
 
Министерство на икономиката ще се запознае повторно със становищата на 
бизнеса и ще вземе предвид тези предложения, които не противоречат на 
европейските изисквания. 
 
 
2. Пакет от мерки на Министерство на финансите за борба със сивата 
икономика: 
 
2.1 Бележки: 
 
Въведение: Темата бе предложена за разглеждане от БСК, БТПП, БИБА и 

СРБ във връзка с наскоро обявената инициатива на 
Министерство на финансите за борба със сивата икономика. 
Пакетът от мерки включва следните моменти: 1. Създаване на 
данъчна полиция; 2. Борба с контрабандата; 3. Стартиране на 
Национална агенция за приходите в района на Бургас; 4. 
Отчитане на ефекта от ДДС сметката; 5. Създаване на център 
за получаване на сигнали; 6. Програмно бюджетиране на 
текущите разходи, включващо програми с индикатори. 

г-н Милен 
Велчев, 
МФ: 

Първата мярка е създаването на Служба за фискални разследвания, 
където данъчни инспектори и полицейски специалисти ще работят 
в екипи. Задачите на тази служба са: разследване на фискални 
измами, използване информацията на данъчните служби, 
сътрудничество с други служби за разследване. Втората мярка е за 
продажбата на стоки без бандерол. Нови бандероли се въвеждат 
има една фирма, която ги произвежда, ще влязат в сила от 
01.06.03г. 
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г-н Васил 
Божков, 
ББКВ: 

Прави впечатление, че остават само държавните магазини. Как се 
стига до закриването на безмитните магазини. На десета страница 
от предоставения ни доклад се говори за случая с тези 5000 цигари, 
а той е уреден вече. В крайна сметка контролът се осъществява от 
митниците. 

г-н Милен 
Велчев, 
МФ: 

Има подробен доклад, който е предоставен на примиера. От 
миналата година се въведе надпис “Duty Free” на цигарите и факт е 
е че на улицата 90% от цигарите са с този надпис. В случая с 
алкохола и тютюневите изделия, имаме задължения пред ЕС и ще 
се увеличат още акцизите според техните минимални прагове. 

г-н 
Божидар 
Божинов, 
БТПП: 

Има наистина много интереси, но дали ако се свали летвата, 
държавата няма да събере повече пари. Пример за това са колите – 
възможно ли е да се облекчи митото. 

г-н Васил 
Василев, 
СРБ: 

Дали не може да се помисли за следния вариант: търсене на 
средства и начини от страна на Асоциацията на безмитните 
търговци. Ясно е, че когато фиска губи, губим всички. Да не 
пострадат почтените търговци от тези мерки. 

г-н Милен 
Велчев, 
МФ: 

Диалог имаше с Асоциацията на безмитните търговци, но те 
подадоха предложения, които не са работещи. Има две страни 
производителите на цигари и безмитните търговци. Цигарите на 
пазара излизат от безмитните магазини. 

г-н Васил 
Василев, 
СРБ: 

Дали може да се говори и за бензиностанциите, от другата страна 
на границата ще изникнат веднага бензиностанции, за да запълнят 
вакума. Може да поставите условия, и да се намери някакво 
решение. Главните обороти при безмитната търговия с горива идва  
от дизела на ТИРовете. Внася се данък печалба, създават се 
работни места и няма контрабанда. Би могло да се намери решение 
на този казус. 

г-н Васил 
Божков, 
ББКВ: 

Искате да закриете цял отрасъл, защото генерира престъпност. 
Задачата Ви е да увеличите събираемостта на данъците, но този 
пакет ще има обратен ефект – от сива икономиката ще стане черна 
и никакви данъци няма да постъпват в хазната. 

г-н Милен 
Велчев, 
МФ: 

Контролът на едно летище е по-голям, затова там ще затворим 
само входящите магазини. Докато не може да се осъществи същия 
контрол на шосетата. 

г-н 
Божидар 
Божинов, 
БТПП: 

Трябва да има интегрирана информационна система. Имахме 
редица срещи. Фирмите принципно са доволни от взетите мерки. 
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г-н Васил 
Божков, 
ББКВ: 

Ако има някакви предложения, нека се разгледат. Ако се извърши 
нарушение за 2000 лева, тогава да се отнеме лиценза на безмитния 
търговец. Коректно беше да има конкурс за новите лицензи. Не 
могат в безмитния магазин да влизат фалшиви цигари, контрола е 
голям. 

г-н Камен 
Колев, 
БСК: 

Как ще се прецени ефекта от взетите мерки? 

г-н Милен 
Велчев, 
МФ: 

Ще се следи процеса и ще е ясно по месеци дали има ефект. 

 
2.2 Предложения 
 
г-н 
Васил 
Василев, 
СРБ: 

Всички почтени фирми имат интерес да се ограничи сивата 
икономика. Приемете предложението за допълнителни срещи, с цел 
намирането на най-добрата формулировка на дискутираните мерки. 

 
2.3 Решения: 
 
Да се проведат допълнителни срещи на представители на бизнеса с 
Министерство на финансите, за да се потърсят точните начини за борба със 
сивата икономика. 
 
 
3. Други: 
 
3.1 Бележки: 
 
г-н 
Николай 
Василев, 
МИ: 

Търговският закон влиза на второ четене в Народно събрание. Към 
момента средната процедура по несъстоятелност продължава около 
4 години. С новия закон може процедурата може да се сведе до 3-4 
месеца. Търсим широка обществена подкрепа. Лобито на синдиците 
е против. Идеята е да предоставим повече правомощия на 
събранието на кредиторите. Ако решат кредиторите да няма оценка, 
да няма оценка, стойността на активите пада с 20% на месец 
приблизително през първите месеци и след това се задържа на едно 
равнище. Ще се изясни въпроса за  оповестяване на търгове в 
Държавен вестник. 

г-н 
Божидар 
Божинов, 
БТПП: 

Каква е застраховката на собственика на активите? Каква ще бъде 
процедурата за търг? 
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г-н 
Васил 
Божков, 
ББКВ: 

Не съм сигурен, че Вашите предложения са законосъобразни. 
Предлагаме да остане старата процедура. 

г-жа 
Лидия 
Шулев, 
МТСП: 

В момента съществува диктатура на длъжника и следва да се 
потърсят начини тя да бъде избегната. 

г-н 
Николай 
Василев, 
МИ: 

Има неколкостотин предприятия в системата на Министерство на 
икономиката. По-добре е да се смени собствеността. Общото 
събрание на кредиторите ще решава първоначалната цена. Важно е 
някой да го купи, дори и за 1 лев. Големите компании ще направят 
процеса прозрачен. Втория проблем е дали кредиторите да 
определят цената. Бе одобрен от парламентарната група Закона за 
административните режими. Ще Ви дам таблица следващия път: от 
195 режима като ангажимент за облекчение, сега сме на номер 133, 
например в Закона за виното и спиртните напитки. Миноритарният 
пакет на БУЛГАРТАБАК в размер на 12.84% бе продаден на 
борсата, което е една много добра новина. 

г-н 
Васил 
Василев, 
СРБ: 

Кога ще излезе Наредбата за преброяване на представителните 
работодателски организации? На миналото заседание поставихме 
въпроса за среща с министър-председателя. 

г-жа 
Лидия 
Шулева, 
МТСП: 

По отношение на Наредбата за представителните работодателски 
организации следваме административните срокове. 

г-н 
Николай 
Василев, 
МИ: 

Ще говоря с министър-председателя относно молбата да присъства 
на заседание на СИР. 

 
3.2 Предложения: 
 
г-н 
Божидар 
Божинов, 
БТПП: 

Предлагаме на следващото заседание на 18.06.03г. да се разгледа 
Проект на Закон за браншовите съюзи. 

г-н 
Божидар 
Божинов, 
БТПП: 

Секретариатът да предостави за следващото заседание отчет за 
приетите предложения на бизнеса. 

 
3.3 Решения: 
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Да се изготви отчет за предложенията на бизнеса и тяхното развитие, както и да 
се проследи изпълнението на решенията на съвета. 
 
 
4. Определяне на дневния ред за следващото заседание: 
 

ДНЕВЕН РЕД 
за заседание на Съвета за икономически растеж, 

18.06.2003 г., 14.00 ч., Министерство на икономиката, Голяма зала, ул. 
“Александър Батенберг” 12, етаж 1 

 
1. Резултати от преговорите за изпълнение на директивите на ЕС по 

околна среда и предприети действия на държавните органи (г-жа 
Лидия Шулева, заместник министър-председател и министър на труда и 
социалната политика) 

2. Наредба за преброяване на представителните работодателски 
организации (г-жа Лидия Шулева, заместник министър-председател и 
министър на труда и социалната политика) 

3. Промени в ДПК, отнасящи се до избягването на двойно данъчно 
облагане (г-н Милен Велчев, министър на финансите; г-жа Саша 
Безуханова, заместник-председател на Българска международна бизнес 
асоциация) 

4. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 

 
 


